
حاشیه  درباره  ابوطالب  سعید   
رئالیتی شوها  در  میلیاردی  دستمزدهای 
و  عجیب  را  مهمانان  دریافتی  مبالغ 
و در عین حال می گوید:  غریب نمی داند 
اما  ندارد  رقم های میلیاردی صحت  این 
قراردادهای ما با آن ها کاملا کلاسیک و رسمی 
است. سعید ابوطالب، تهیه کننده و کارگردان 
شبکه نمایش خانگی و تلویزیون با حضور در 
برنامه »پلتفرم« درباره حاشیه دستمزدهای 
میلیاردی این جنس برنامه ها عنوان کرد: 
اعداد دریافتی مهمانان به هیچ وجه عجیب 
و غریب نیست و اصلا این رقم ها صحت ندارد 
کلاسیک  کاملا  اما قراردادهای ما با آن ها 
و رسمی است. ماده ۹ و اصول محرمانگی 
دارد و من هرگز نمی توانم اعداد را عنوان 
کنم. او در پاسخ به اینکه شایعات دریافت 
کت یک میلیارد و نیمی از  کلا دستمزد هر 
سوی مهمانان برنامه های او چقدر صحت 
دارد، افزود: این ارقام اصلا صحت ندارد، 
گرفتن یا بیت کوین بابت دستمزد درباره  طلا
برنامه های من هم اصلا صحت ندارد؛ اما 
، تجارب و نقشش  بازیگر بر اساس سختی کار
به هر حال دستمزد مشخصی دارد. او ممکن 
است در طول یک سال تنها در یک پروژه 
حضور داشته باشد و مابقی سال بیکار باشد. 
بنابراین دستمزد او باید بیشتر باشد، اما 
ابوطالب  رئالیتی شو قضیه اش فرق دارد. 
بیان داشت: به من می گفتند برنامه سازی را 
صنعتی کرده ای زیرا ما روزانه در یک آفیش ۹ 
ساعت مفید ضبط می کردیم. ما کل یک فصل 
»پدرخوانده« را در شش روز می گرفتیم و این 
به لحاظ هزینه تولید برای پلتفرم به صرفه 
و اتفاقا رویه درستی است. بازیگر باید دقیقا 
رأس ساعت در ضبط حضور داشته باشد و 
گر تاخیری صورت گرفته باشد، ما قرارداد را  ا
همانجا لغو کرده ایم و البته واقعا همه هم نظم 

زمانی را تا اینجا رعایت کرده اند.
  ماجرای تقلب در »مافیا«

 ابوطالب با بیان اینکه در مافیا هرگز کات 
نداده اند، درباره حاشیه های تقلب در این 
برنامه عنوان کرد: حاشیه های مبنی بر صورت 
گرفتن تقلب در مافیا اساسا انگیزه خاصی 

ندارد، زیرا رتبه اول و دوم که در این برنامه 
نداریم. همچنین امکانش نیز وجود ندارد. 
زیرا ۲۰ دوربین وجود داشت و مگر می شد 
کرد!؟ ری  مقابل این همه دوربین تقلب 
ح  مطر مجازی  فضای  در  که  کشن هایی  ا
می شد، هم بخشی از سناریوی مافیا بود که 
گر یک بازیگر  قبل از تولید طراحی شده بود. ا
ح کرد که تقلب کرده، اشتباه است که  مطر
مطرح کرد. من نمی خواهم او را قضاوت کنم 
اما کار خوبی نکرد که تقلب کرد و کار خوبی 
نکرد که مطرحش کرد، زیرا بازی بقیه را نیز 
با این کارش زیر سوال می برد. او در بخش 
دیگری از ادامه داربودن »شام ایرانی« خبر 
داد و گفت: تولید این فصل از شام ایرانی 
امسال تمام نمی شود و همچنان ادامه دارد.

  چالش های »شام ایرانی«
وی درباره چالش ها و بازتاب »شام ایرانی« 
اظهارکرد: ما بعد از هر قسمت، مخاطبان 
برنامه ها را بررسی می کنیم. این نظر مهم 
است، زیرا مخاطبان شبکه نمایش خانگی به 
طور دائم در حال تغییر به لحاظ سنی، پایگاه 

اجتماعی و شغلی و... هستند. خودم معتقدم 
که بعضی از قسمت های »شام ایرانی« جذاب 
از کار درآمده و به برخی دیگر هم انتقاداتی وارد 
است. در همین فصل مهمان ناخوانده ای 
ما دریافتیم  که  وارد خانه میزبان می شد 
گهانی را دوست ندارد  مخاطب این ورود نا
و به همین دلیل برای فصل بعدی برنامه 
حذفش کردیم یا به عنوان مثال مخاطبان 
»شام ایرانی« دوست دارند روند پخت غذا را 
توسط بازیگر و مهمان برنامه کامل ببینند. 
رئالیتی شو  وقتی  کلی  طور  به  افزود:  وی 
زمانی بالای ۷۰ دقیقه دارد و گیم و بازی در 
کار نیست، مخاطب زود خسته می شود و 
باید برایش راهکاری داشت و در سری جدید 
مخاطبان بیشتری نسبت به سری قبل داریم. 
و  خانه دار  خانم های  ما  هدف  مخاطبان 
رده سنی حدود ۲۳ تا ۳۵ سال است. طبق 
داده هایی که دریافت کرده ام، شام ایرانی 
چهار و نیم برابر »پدرخوانده« مخاطب دارد 
و این به لحاظ شهودی هم به واسطه تعداد 
که دریافت می کنیم، مشهود  کامنت هایی 

است. او درباره اولین رئالیتی شوهای خود 
گفت: اولین نمونه آن برای تلویزیون با عنوان 
»سرزمین دانایی« اواخر دهه ۸۰ ساخته شد 
و ژانر آن هنوز تعریف نشده بود و تا سال ها به 
رئالیتی شوها، مستندمسابقه گفته می شد، 
اما اولین رئالیتی شو در شبکه نمایش خانگی 
»رالی ایرانی« بود و به شبکه نمایش خانگی که 
البته به شکل حالا نبود، پیشنهاد دادیم. به 
هر حال تلویزیون یا بخش خصوصی باید این 
ریسک را می پذیرفتند. سال گذشته نیز یک 
کتاب قانون« نزدیک ایام  رئالیتی شو به نام »
انتخابات برای تلویزیون ساختیم. این برنامه 
که مدیر شبکه یک  ریسک زیادی داشت 
ریسک آن را قبول کرد و خوشبختانه تجربه 
گر تجربه شود و دست  خوبی بود. این ژانر ا
تهیه کنندگان برای ساخت آن باز باشد، هم 
بسیار پرمخاطب است هم زودبازده.  ابوطالب 
در پاسخ به اینکه آیا کپی رایت مافیا را داشته 
است یا نه، عنوان کرد: من از اینکه مافیا را 
دیگران هم ساختند ناراحت نشدم و حتی به 
گروه ها کمک کردم اما تعداد ساخت آن زیاد 
شد. بعد از پدرخوانده دوباره صحبت ساخت 
مافیا در دو پلتفرم مطرح شد، اما من با ادامه 
ساخت آن موافق نبودم. زیرا نمونه های فیک 
زیادی ساخته شده بود و به نظرم دیگر اقبال 
ک«،  قبلی نسبت به مافیا وجود ندارد. »زودیا
»شب های مافیا« و »پدرخوانده« شاید از 
گرچه  یک جنس بودند اما »ارتش سری« ا
جزو بازی های نقش مخفی است، اما کاملا 
متفاوت بود. او در پاسخ به این سوال که چرا 
در یک بازه زمانی برنامه های مشابه ساخته 
است، بیان کرد: برنامه ساز و تهیه کننده موازی 
گرچه پلتفرم و گروه  با مخاطب جلو می رود. ا
تهیه برای مخاطب ذائقه سازی می کند اما 
باید به سلیقه مخاطب نگاه داشته باشد و 
این یک رابطه دو طرفه است. ممکن است 
مخاطب چند ماه بعد، دیگر مافیا را دوست 
کنون یک  نداشته باشد. بنابراین برنامه ساز ا
برنامه را می سازد و ممکن است چند ماه دیگر 
از آن استقبال نکند و دست نگه دارد و دوباره 
چند سال بعد با تغییرات دیگری به سراغ 

همان طرح برود.
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نظام الدین کیایی: 
  بهترین صدا در سینما 

سکوت است
 موزه سینما به مناسبت زادروز تولد 
نظام الدین کیایی صدابردار پیشکسوت 
او  گفت وگوی  از  بخش هایی  سینما 
گزارش روابط عمومی  کرد. به  را منتشر 
سلسله  انتشار  ادامه  در  سینما،  موزه 
گفت وگوهای تاریخ شفاهی موزه سینما، 
همزمان با زادروز تولد نظام الدین کیایی 
صدابردار پیشکسوت سینما بخش هایی 
گفت وگوی این هنرمند منتشر شده  از 
است. نظام الدین کیایی عنوان کرد: من 
در سال ۱۳۲۲ در تهران متولد شدم و به 
گونه ای رشد کردم که پیش از سال های 
دبیرستان با سینمای ایران آشنا بودم و 
خانواده هایی را می شناختم که از جمله 
ح  مطر تهیه کننده های  و  سینماداران 
ادامه داد:  بودند. وی  ایران  سینمای 
مذهبی  فردی  اینکه  وجود  با  من  پدر 
بود اما علاقه زیادی به سینما داشت و با 
دوستان خود همواره به تماشای فیلم ها 
بیان  کیایی  می نشست.  سینماها  در 
که در سینما دیدیم  کرد: اولین فیلمی 
« نام داشت و بازیگر خانم آن  »میلیونر
فیلم زنده یاد شهلا ریاحی بود که متاسفانه 
از میان ما رفته است. او همسایه ما بود 
و این موضوع بسیار برای من جالب به 
نظر می رسید. زیرا ابعاد واقعی او با آنچه 
روی پرده دیده می شد بسیار متفاوت 
بود و این موضوع دارای نوعی خاصیت 
جادویی برای من بود. به همین دلیل 
مدت ها  تا  فیلم  این  تماشای  از  پس 
مقابل خانه او می ایستادم تا بلکه بتوانم 
پیشکسوت  صدابردار  این  ببینم.  را  او 
که  رسیدم  نتیجه  این  به  بعدها  گفت: 
سینما مقوله ای مهم است و بدون عمق 
نگاه نمی توان به آن نزدیک شد. سینما 
یک امر گروهی محسوب می شود. برای 
مثال در امر صدابرداری باید این فرآیند 
نهایت  در  که  بگیرد  صورت  گونه ای  به 
اوامر و خواسته های کارگردان و فیلمبردار 
که  است  نیاز  بنابراین  بنشیند.  ثمر  به 
کارگردانی،  با حوزه های  یک صدابردار 
آشنا  و...  پرسپکتیو   ، نور فیلمبرداری، 
کیایی با بیان اینکه بهترین صدا  باشد. 
گر  ا افزود:  است،  سکوت  سینما  در 
صدابرداری موفق به ضبط صدای سکوت 
صدابردار  که  کند  ادعا  می تواند  شود، 
خوبی است. صدا زمانی شنیده می شود 

که سکوت شکسته شود. 

 اندکی پس از اظهارات رئیس جمهور جدید آمریکا 
کشور  « یک  را  خود  کره شمالی  پیونگ یانگ،  درباره 
« توصیف کرد. به گزارش مهر  هسته ای مسئولیت پذیر
به نقل از یوپی آی، پیونگ یانگ اندکی پس از اظهارات 
کره شمالی با دفاع  رئیس جمهور جدید آمریکا درباره 
از حق خود برای داشتن برنامه تسلیحات هسته ای، 
کره شمالی را یک کشور هسته ای مسئولیت پذیر توصیف 
کره شمالی در دفتر  کرد. جو چول سو، نماینده دائم 
سازمان ملل در ژنو گفت: ما به عنوان یک کشور هسته ای 
از  مسئولیت پذیر به تلاش های خود برای جلوگیری 

هرگونه جنگ و همچنین صیانت از صلح و ثبات، ادامه 
خواهد داد. وی همچنین با انتقاد از آمریکا بابت انباشت 
نجومی تسلیحات و اشاعه آشکار تسلیحات هسته ای، 
اضافه کرد: آمریکا و متحدانش همچنان به عرضه ادوات 
نظامی فوق پیشرفته ادامه می دهند و به جنگ ها و 
خونریزی در بسیاری از نقاط جهان دامن می زنند. 
نماینده کره شمالی به رزمایش های هوایی سه جانبه اخیر 
با همکاری آمریکا، کره جنوبی و ژاپن با مشارکت بمب افکن 
راهبردی بی - ۱ بی، اشاره کرد و آن را عامل ایجاد فضایی 
کید کرد: تحریکات  ک در این منطقه خواند. وی تا خطرنا

در  قدرت نمایی  برای  مذبوحانه  تلاشی  که  نظامی 
شبه جزیره کره به عنوان بزرگ ترین منطقه ملتهب در 
جهان است، تنش ها را تشدید خواهد کرد و به شرایط 
وخیم منجر به شروع ویرانگرترین جنگ هسته ای دامن 
خواهد زد. اظهارات نماینده پیونگ یانگ در سازمان ملل 
در حالی است که ترامپ پیش تر در نشستی مطبوعاتی، 
کره شمالی را کشور هسته ای خواند و اظهارکرد که در 
دوران نخست ریاست جمهوری اش با »کیم جونگ اون، 
رهبر کره شمالی رابطه خیلی صمیمانه ای داشت و خیلی 

خوب با یکدیگر کنار می آمدند.«

کنش کره شمالی اندکی پس از تمجید ترامپ وا

ما یک کشور هسته ای مسئولیت پذیر هستیم 

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

رئیس جمهور مکزیک: 
کمیت خود دفاع می کنیم  از حا

 رئیس جمهور مکزیک خاطرنشان کرد فرمان اجرایی 
کارتل های  با  رابطه  در  آمریکا  جدید  رئیس جمهور 
موادمخدر مکزیکی تنها در صورتی بر مکزیک تاثیرگذار 
که هماهنگی نزدیک بین دولت های دو  خواهد بود 
کلودیا  گزارش ایسنا، » کشور وجود داشته باشد. به 
کمیت و استقلال  کید کرد که مکزیک از حا شینبام، تا
خود دفاع خواهد کرد و در عین حال، به دنبال هماهنگی 
با ایالات متحده در پی فرمان امضا شده ترامپ در روز 
دوشنبه است. شینبام اظهار داشت: همه ما می خواهیم 
که با کارتل های موادمخدر مبارزه کنیم. ایالات متحده در 
قلمرو خود و ما در قلمرو خودمان. بنابر گزارش خبرگزاری 
آسوشیتدپرس، دستور ترامپ کارتل های موادمخدر 
مکزیکی و دیگر گروه های خلافکار آمریکای لاتین را، از 
جمله در ونزوئلا و السالوادور هدف قرار می دهد که در 
آن آمده است: این گروه ها امنیت مردم آمریکا، امنیت 
ایالات متحده و ثبات و نظم بین المللی در نیمکره غربی 
را تهدید می کنند. این دستور از هیچ گروه مشخصی در 
مکزیک نام نمی برد اما می گوید که دبیران کابینه طی ۱۴ 
روز آینده کارتل های موادمخدر را به عنوان سازمان های 
تروریستی معرفی خواهند کرد. این، یکی از انبوهی از 
دستورات اجرایی بود که ترامپ روز دوشنبه برای آغاز 
به کار دولت خود امضا کرد که تعدادی از آنها بر تامین 
امنیت مرزهای جنوبی متمرکز هستند. در ادامه این 
فرمان آمده است: کارتل ها درگیر کارزار خشونت و ترور 
در سراسر نیمکره غربی هستند که نه تنها کشورهایی 
که برای منافع ملی مان دارای اهمیت زیادی هستند را 
 ، بی ثبات کرده، بلکه ایالات متحده را با مواد مخدر مرگبار
جنایتکاران خشن و باندهای شرور پر کرده است. هنوز 
مشخص نیست که تروریستی دانستن این گروه ها چه 
تاثیری می تواند بر روند مبارزه با آنها داشته باشد اما این 
نگرانی وجود دارد که دسترسی اتباع کشورهایی که این 
گروه ها را در خود جای داده اند به آمریکا دشوارتر کند. 
دونالد ترامپ همچنین وعده داده است که اخراج های 
و  دهد  انجام  را  غیرقانونی  مهاجران  جمعی  دسته 
تهدید کرده است که برای مبارزه با کارتل ها در مکزیک 
مداخله نظامی خواهد کرد، چیزی که شینبام به شدت 
، بودجه لازم برای  با آن مخالفت کرد. با صدور این دستور
مقابله با این گروه ها تامین می شود و نیروهای ارتش 
برای کنترل مناطق تحت تسلط آنان اعزام می شوند. 
این  کنترل  تحت  مناطق  عادی  کنان  سا همچنین 
کارتل ها می توانند به آمریکا درخواست پناهندگی بدهند. 
منتقدان این طرح معتقدند که دستور ترامپ در تضاد با 
سیاست او برای اخراج گسترده مهاجران و بستن مرزهای 
جنوبی کشور است. بسیاری دیگر نیز ابراز نگرانی کرده اند 
که تروریستی دانستن این گروه ها می تواند توجیهی برای 
ایالات متحده به منظور اقدام نظامی علیه کارتل ها باشد.

شرط ترامپ برای سفر به عربستان کوتــــاه

 رئیس جمهور جدید آمریکا اظهارکرد که در سال ۲۰۱۷ 
سفر خارجی اول ریاست جمهوری خود به عربستان را بر 
مبنای معامله ای بر سر سرمایه گذاری ۴۵۰ میلیارد دلاری 
ریاض در تجارت با واشنگتن انجام داده و می خواهد این 
معامله را بار دیگر تکرار کند. به گزارش ایسنا، »دونالد ترامپ«، 
رئیس جمهور جدید ایالات متحده اظهار کرد که احتمالا در 
دولت دوم خود نیز اولین سفر به یک کشور خارجی را به 
عربستان انجام خواهد داد اما تنها در صورتی که ریاض برای 
آن، قیمت درستی پیشنهاد بدهد. همچنان که ترامپ در 
اولین روز خدمت خود به عنوان رئیس جمهور جدید آمریکا 
بیش از ۱۰۰ فرمان اجرایی جنجالی را امضا کرد با سوالی در 
خصوص سفر سال ۲۰۱۷ خود به عربستان که به نوعی یک 
سنت شکنی بود مواجه بود. به گزارش »میدل ایست آی«، 
ترامپ خطاب به یک خبرنگار در محل دفتر رسمی ریاست 
جمهوری در کاخ سفید بیان کرد او به این دلیل اولین سفر 
خارجی دولت قبلی خود را به عربستان انجام داد چون 
دولت ریاض با خرید صدها میلیارد دلار از کالاهای آمریکایی 
موافقت کرده بود. طبق این گزارش ترامپ تصریح کرد: »من 
دفعه قبلی به عربستان سفر کردم چون آنها قبول کرده بودند 
۴۵۰ میلیارد دلار از محصولات ما را بخرند. من به آنها گفتم که 
باز هم این کار را خواهم اما به این شرط که شما محصولات 
آمریکا را بخرید و آنها قبول کردند که این کار را انجام دهند.« 
گر پادشاهی عربستان صرف سرمایه  کید کرد که ا ترامپ تا
بیشتر از قبل برای تجارت با ایالات متحده را بپذیرد »مجددا 
به این کشور سفر خواهد کرد.« رئیس جمهور ایالات متحده 
خاطرنشان کرد: »نمی دانم. شاید عربستان سعودی بخواهد 
۴۵۰ یا ۵۰۰ میلیارد دلار دیگر را بخرد. ما مبلغ آن را به خاطر 
تورم افزایش می دهیم. در این صورت فکر کنم احتمالا به آنجا 
سفر خواهم کرد.« در پی سفر سال ۲۰۱۷ ترامپ به عربستان 
سعودی عکس مشهوری از او در کنار »سلمان بن عبدالعزیز« 
پادشاه عربستان و »عبدالفتاح السیسی« رئیس جمهور مصر 

که دستشان را روی گوی درخشانی قرار داده بودند، منتشر 
شد. به نوشته میدل ایست ای، اینکه ترامپ این اظهارات را 
جدی مطرح کرده است روشن نیست اما نشان می دهد که 
چطور ترامپ برای سیاستگذاری هایش به اقتصاد و تجارت 
در آمریکا فراتر از همه مسائل دیگر اولویت می دهد. روابط 
عربستان و آمریکا در دولت جو بایدن، رئیس جمهور سابق 
ایالات متحده به دلیل انتقادهای واشنگتن از ریاض در 
پرونده قتل »جمال خاشقجی« روزنامه نگار اصالتا عربستانی 
روزنامه واشنگتن پست، تیره شد. هر چند دولت بایدن 
در نیمه دوم عمر این دولت تلاش هایی به منظور ترمیم 
روابط خود با عربستان داشت اما این روابط هرگز کاملا گرم 
نشد. عربستان و آمریکا در مقام مقایسه در دولت اول دونالد 
ترامپ روابطی بسیار دوستانه تر را تجربه کرده بودند و »جارد 

کوشنر«، داماد و مشاور سابق دونالد ترامپ دوستی شخصی 
با »محمد بن سلمان«، ولیعهد عربستان داشت. دولت قبلی 
دونالد ترامپ به رغم خشم گسترده از بابت دست داشتن 
ماموران عربستان در قتل خاشقجی در کنسولگری این 
کشور در شهر استانبول ترکیه هرگز روابطش با ریاض را کاهش 
نداد و حتی جلوی تصویب یک لایحه دو حزبی در کنگره با 
هدف پایان دادن به حمایت های واشنگتن از عملیات های 
تحت رهبری عربستان در یمن را گرفت. شرکت تجاری دونالد 
ترامپ قبل از شروع دولت دوم او یک معامله چشمگیر را بر 
سر پروژه یک برج گرانقیمت در عربستان منعقد کرد که این 
نشانه ای از تعمیق روابط بین شرکت تجاری ترامپ با شرکت 
»دار الارکان«، شرکت مادری که شرکت »دار گلوبال« مجری 

، زیر مجموعه آن است، بوده است. پروژه مذکور

نخست وزیر اسپانیا: 
 جنگ تجاری ترامپ به نفع هیچ کس نیست

 نخست وزیر اسپانیا تهدیدهای دونالد ترامپ رئیس جمهوری 
آمریکا برای اعمال تعرفه علیه اتحادیه اروپا را به اصطلاح »بازی 
« توصیف کرد که نفعی برای آمریکا و اتحادیه اروپا  مجموع صفر
ندارد. شبکه خبری سی ان بی سی نوشت: پدرو سانچز در 
حاشیه مجمع جهانی اقتصاد در داووس سوئیس به استیو 
سدویک خبرنگار این رسانه گفت: ما در یک پیوند قوی ترانس 
آتلانتیک سهیم هستیم... اقتصادهای ما بسیار به هم مرتبط 
هستند و من معتقدم که جنگ تجاری به نفع ]هر یک از طرفین[ 
نیست، نه برای ایالات متحده و نه برای اتحادیه اروپا. جنگ 
تجاری یک بازی مجموع صفر است. ما باید برای تقویت روابط 
کنون بیش از هر زمان دیگری  ترانس آتلانتیک متمرکز شویم که ا
اهمیت دارد. ترامپ از زمان مراسم تحلیل خود در روز دوشنبه 
بارها تهدید به اعمال تعرفه ها علیه کالاهای وارداتی از اتحادیه 
اروپا به آمریکا کرده است و به خبرنگاران گفته است که اتحادیه 
اروپا »بسیار بسیار نسبت به ما بد کرده است.« ترامپ اظهارکرد که 
کره برای اعمال تعرفه ۱۰ درصدی بر کالاهای  دولت او در حال مذا
وارداتی از چین است که از ماه فوریه آغاز می شود. او همچنین 
هشدار داده است که مکزیک و کانادا نیز ممکن است هدف تعرفه 
واردات قرار گیرند. کمیسر اقتصاد اتحادیه اروپا به شبکه خبری 
سی ان بی سی گفت: این اتحادیه به هرگونه تعرفه ای که از سوی 
آمریکا اعمال شود، پاسخ خواهد داد. والدیس دامبروسکیس 
ادامه داد: مقامات اروپایی با همتایان آمریکایی خود برای 
یافتن راه حلی عملی درباره تعرفه ها گفت وگو کرده اند. وی 
خاطرنشان کرد که در صورت آسیب دیدن به روابط اقتصادی 
بین دو طرف، رشد جهانی ممکن است آسیب ببیند. آمریکا و 
اتحادیه اروپا به غیر از اختلافات بر سر تعرفه ها، درباره هزینه های 
دفاعی هم دچار اختلاف هستند. ترامپ در اولین دوره ریاست 
جمهوری خود، بارها از کشورهای اروپایی در ائتلاف نظامی 
غربی به دلیل خودداری از هزینه نکردن ۲ درصد از تولید ناخالص 
داخلی )GDP( برای هزینه های دفاعی انتقاد کرد. نخست وزیر 
اسپانیا بیان داشت: مطمئن باشید، اسپانیا بسیار متعهد به 
دستیابی به هدف اختصاص ۲ درصد از تولید ناخالص داخلی 
در هزینه های دفاعی بوده ایم، اما اجازه دهید این را هم بگویم که 
در ۱۰ سال گذشته، ما همچنین ۷۰ درصد کل هزینه های دفاعی 
گر این ارقام را به صورت مطلق در نظر  خود را افزایش داده ایم.ا
بگیریم، چیزی که می توانیم بگوییم این است که اسپانیا دهمین 

شرکت کننده برتر کمک کننده به ناتو است.
 

شاهین فرهت: 
  »آهنگسازی« نقطه قوت 

« است آثار مکتوب »موسیقی فجر
 شاهین فرهت بیان کرد که آثار ارسال شده به بخش 
پایان نامه جشنواره موسیقی فجر کم نقص بوده و بخش 
پایان نامه های  میان  در  پررنگ تری  نقش  آهنگسازی 
ارسالی داشته است. شاهین فرهت عضو هیات داوری 
بخش پایان نامه چهلمین جشنواره بین الملی موسیقی 
فجر با بیان اینکه هنرمندان جوان در بخش تکنیک های 
آهنگسازی پیشرفت کرده اند، گفت: در میان پایان نامه های 
ارسالی استعدادهای درخشانی وجود داشت که کیفیت آثار 
در بخش آهنگسازی پررنگ تر بود. پایان نامه ها در بخش 
نوازندگی شرایط متفاوت تری داشتند. در واقع به دلیل 
پیشرفتِ روز به روز تکنیک های نوازندگی پایان نامه های 
موجود قابل توجه بودند و چندین اثر پژوهشی جدی در 
میان آثار ارزیابی شده وجود داشت. وی با اشاره به اینکه 
آثار رسیده در بخش آهنگسازی دربرگیرنده موسیقی ایرانی، 
جهانی و حتی تلفیقی از این ۲ بود، توضیح داد: تنوع آثار 
در این بخش برای من بسیار قابل توجه بود، چون هم 
آثار تلفیقی و هم ایرانی بسیار درست و تکنیکی طراحی 
شده بود. عضو هیات داوری بخش پایان نامه چهلمین 
اینکه  به  پاسخ  در  فجر  موسیقی  بین المللی  جشنواره 
جشنواره بین المللی موسیقی فجر به عنوان یک رویداد 
فرهنگی چگونه می تواند حامی هنرمندان جوان موسیقی 
باشد، افزود: در حقیقت اساس تشکیل جشنواره ها در 
همه دنیا علاوه بر به رخ کشیدن جلوه هایی هنر موسیقی، 
در واقع فرصتی است برای حضور هنرمندان و گروه های 
موسیقی جوآنکه در جشنواره شرکت کرده اند. به اعتقاد 
من می توان با برنامه ریزی درست و با حمایت دولت بعد از 
جشنواره بین المللی موسیقی فجر به آثار برگزیده در بخش 
پایان نامه ها فرصت اجرا داد. این آهنگساز پیشکسوت با 
بیان اینکه وجود رهبر دائمی در ارکستر سمفونیک تهران و 
ارتباط مستمر با هنرمندانِ جوان در مسیر رشد آنها بسیار 
مهم و راهگشا است، تصریح کرد: واقعیت این است که 
ارکستر سمفونیک تهران برای اجراهای خود معمولا سراغ 
آثار معروف از هنرمندان مشهور می رود و آثار ارزشمند و 
تکنیکال موزیسن های ایرانی کمتر در ردیف اجرایی آنها 
قرار می گیرد. اما واقعا لازم است سراغ هنرمندان جوان که در 
همین جشنواره بین المللی موسیقی فجر به نوعی امتحان 
خود را پس دادند، بروند و آثاری از آنها را روی صحنه ببرند. 
چهلمین جشنواره بین المللی موسیقی فجر به دبیری 
رضا مهدوی، ریاست احمد صدری و مدیریت اجرایی 
محمدعلی مرآتی، به همت معاونت هنری وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی و با همکاری دفتر موسیقی ارشاد، انجمن 
موسیقی ایران و بنیاد فرهنگی هنری رودکی، از ۲۳ تا ۲۹ 

به همن  ۱۴۰۳ در تهران و استان های کشور برگزار می شود.

سعید ابوطالب: 

  دستمزدهای میلیاردی مهمانان رئالیتی شوها صحت ندارد


